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L'ensenyament i el PHN

El candidat a la generalitat pel PP, Francisco Camps podriem dir que ja el
tenim molt vist per aquestes comarques, de fet, més vist que el tebeo.

l
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TEXT: redacció

FOTOS: Ilulsagarcia
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També ens ha visitat en
aquestes últimes setmanes
ellider del Bloc nacionalista
Valencià, Pere Mayor, així
que a l'únic al que troba
vem a faltar no era altre
que el candidat socialista a
la Generalitat, Joan Ignasi
Pla.

Emulant un programa de
televisió Pla es desplaça
amb el seu autobús per tota
la geografia valenciana i
aquesta setmana tocava
vendre programa electoral
a Benicarló i comarca. Un
programa en el que els
socialistes aposten sobre
tot per l'ensenyament i en
el que en el marc de la tira
da del PHN, defensen el
seu pla alternatiu. Precisa
ment, el seu lema es: "Una
altra manera de ser, una
altra manera de gover·
nar. ..".

Es estrany però els
líders dels grans partits
polítics sembla ser que
encara no s'han assabentat
de quins temes preocupen
realment a la comarca, i
redueixen el seu discurs als
únics punts que coneixen;
entre tots ells el preferit
està resultant últimament el
pla hidrológic nacional. Una
temàtica que, de moment,
dista molt de ser polèmica,
a Deu gracies, al Maestrat.

En tot cas el PHN va con
vertir-se un dia més en la
problemalica protagonista
durant la visita d'un líder
polític, Joan Ignasi Pla.

Pla va aprofitar la seua
visita per justificar la seua
no participació en la mani
festació del diumenge i
defensar el seu pla hidrolò
gic alternatiu. Aseguren
que el pla hidrològic actual
"es fa contra altres comu
nitats, imposat i no serà

viable en un futur". En
aquest sentit, aposten per
la modernització del rega
diu tradicional, la millora en
la utilització de l'aigua urba
na i industrial, la construc
ció de desaladores i la utili
zació, en el cas del transva
sament d'infraestructures ja
realitzades com són les del
canal Tajo- Segura i Xerta
Calig.

Es per aquest motiu que
no es va dubtar ni un
moment en habilitar un
autobús per a que hi pugés
la premsa i se la desplacés
fins aquest darrer canal. ..
lloc on no va dubtar a afir
mar que el trasnvasament
pel Xerta Calig era una de
les apostes que es feien
des del seu partit i que amb
el seu particular pla l'arriba
da d'aigua de l'ebre podria
fer-se efectiva en menys
temps, amb un cost econò
mic inferior i amb un res
pecte total pel mediam
bient.
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Després de les continues
crítiques que a rebut per
part del PP en les darreres
setmanes, Pla va voler jus
tificar-se davant el sector
agrari, assegurant que, des
del govern, no s'oculta als
agricultors que una norma
tiva europea prohibeix sub
vencionar l'aigua, pel que la
compra de l'aigua de l'Ebre
pot resultar molt cara. De la
mateixa manera, el candi
dat insistia en que el govern
del partit popular no està
realitzant les obres que
apareixien conveniades
des de 1997 com són les
que estableix l'acord entre
el Ministeri de Mediam
bient, la Generalitat Valen
ciana i els usuaris del
Xúquer

ENSENYAMENT
DE QUALITAT
En tot cas, la visita de Pla
no només va servir per par
lar d'aigua en un dia
casualment aigualós, sino
que l'ensenyament també
va ser l'altre gran tema de
la jornada. El candidat
socialista es va reunir, d'a
questa manera, amb diver
sos representants del sec
tor educatiu a Benicarló.

L'objectiu d'aquesta tro
bada era el de "transme
tre'ls la voluntat de tornar
a prioritzar l'ensenya
ment com un dels valors
bàsics a la Comunitat
Valenciana", a més d'es
coltar la problemàtica que
existeix en els centres de la
comarca, i en les propostes
que es poden suggerir per
a pal'liar aquesta situació.
Segons Pla, aquesta situa
ció s'ha d'abordar des de
"la serietat posant recur
sos i compromís polític
perquè es tracta d'un
tema que els socialistes

valencians volem abordar
immediatament". Sobre la
proposta de mantenir
oberts els centres educa
tius durant dotze hores, el
candidat socialista va asse
gurar que la voluntad és
que "la Generalitat mit
jançant convenis amb els
Ajuntaments puga facili
tar serveis d'acollida per
als més petits quan els
pares treballen". Per a
Pla, aquesta és una pro
posta que, encara que
complicada, s'haurà d'es
cometre progressivament i
que "facilitarà la concilia·
ció de la vida laboral i
familiar". En aquest sentit,
Pla assegurava que la paga
de 100 euros a totes aque
lles mares treballadores
que tinguin fills entre O i 3
anys és "discriminatòria"
ja que "hi ha famílies en
les quals únicament tre·
balla el cap de família i
que tenen recursos simi
lars o menors fins i tot als
quals treballen els dos
membres". No obstant
això, aposten per l'extensió
de l'ensenyament gratuït i
de qualitat per als nens
entre Oi 3 anys "impulsant
una xarxa de col'legis
infantils, a través, en una
primera fase de la concer·
tació en llocs on estiga
funcionant, amb exigèn
cies i requisits que garan·
tisca que les escoles
infantils tinguen sufi
cients dotacions". Per l'al
tre costat, el candidat
socialista apostava per
completar el mapa escolar
reduint al mínim els des
plaçaments dels estudiants,
per exemple els que es pro
dueixen en la comarca dels
Ports, dotant als municipis
amb serveis educatius sufi
cients.

Editorial

Bienvenido Mr. Marshall

LA PRESENTACiÓ oficial, a nivell de partit, del candi
dat socialista a l'alcaldia de Benicarló és a Vinaròs. A
València ho tenen clar. Ací es pronuncien conferèn
cies i fins i tot s'inauguren seus, però els assumptes
importants, els actes de pes de veritat se celebren a la
població ve'fna. Sembla clar que la força del PSOE
vinarossenc és molt superior a la del PSOE d'ací. Fins
i tot Jordi Romeu ha deixat caure que l'acte de pre
sentació de tots els candidats comarcals és una espè
cie de reconeixement a la vitalitat del socialisme a
Vinaròs.

Transcorre el temps però es mantenen els vells cos
tums. Només cal recordar com en els anys de l'època
socialista tot va passar de llarg de Benicarló. L'hospi
tal comarcal o la delegació d'hisenda en són flagrants
exemples.

Ig.ual que a la pel'lícula de Berlanga.

D'inauguracions

AQUESTA PASSADA setmana el senyor Paco Cascos
ha organitzat un acte perquè periodistes, polítics i la
resta de mortals comprovaren de primera mà tot el que
ell i l'administració del seu partit han estat capaços de
fer fins ara amb l'AVE. És clar; no es tractava d'una
inauguració. No es pot inaugurar uha cosa que no està
acabada. El tren no va anar a 350 per hora com està
previst que vaja algun dia i no va passar de 200, enca
ra s'han de comprar alguns combois, sembla que la via
no acaba d'estar bé al seu pas per Pina de Ebro i, a
més, una colla de pagesos de Lleida no veuen clars els
números de les liquidacions que s'han fet per les
expropiacions

Aquesta passada setmana el senyor Paco Flos ha
organitzat un acte perquè periodistes, polítics i la resta
de mortals comprovaren de primera mà tot el que ell i
l'administració del seu partit han estat capa90s de fer
fins ara amb el convent de sant Francesc. Es clar, no
es tractava d'una inauguració. No es pot inaugurar una
cosa que no està acabada. L'entorn exterior de l'edifici
encara no està del tot condicionat, la capella encara
està soflimada, no està l'edifici com per posar-s'hi
demà mateix.

Aquestes històries paral'leles, molt semblants a la
que es va viure fa uns anys amb l'acte de no-inaugu
ració de la piscina municipal, són representatives d'una
manera peculiar de governar.
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Música i història es conjuguen en la primera visita
guiada pel Convent de Sant Francesc

La música es va convertir en la guia dels centenars de persones que es van apro
par dissabte passat al restaurat convent de Sant Francesc de Benicarló per a com
provar in situ els avanços que s'han efectuat en el recinte al llarg dels últims anys.

TEXT: noemíoms

FOTOS: Ilulsagarcia

Una desena d'artistes es van
unir a la festa de música i
història en la que va brillar
de forma especial el geni
arròllador del músic vinaros
senc Carles Santos. Un
quartet de flautistes va ser
l'encarregat de dur a la mul
titud des del vestíbul, a tra
vés del claustre, lloc on
esperava un breu concert de
cello i clau a càrrec de Denis
Navarro i Pepi Bargay. Una
cuidada organització va per
metre que el públic pogués
distribuir-se pels dos pisos
del convent, i seguir d'a
questa manera l'audició amb
tot deteniment, alhora que
contemplar aquest cridaner
espai, una de les mostres
més clares de la recuperació
de l'edifici franciscà. L'es
pectacle va continuar poste
riorment en una altra de les
sales del convent que es
troba en el pis superior. Allí,
Inés Borrés va interpretar
una bella peça que va capti
var als assistents, encara
que el més emotiu no va ser
l'actuació en si mateixa sinó
el detall i record emocionat
que va voler tenir el regidor
de cultura amb el pare d'a
questa pianista, qui va inter
venir activament en la recu
peració del convent. El clí
max de la nit es va manifes-

tar amb l'arribada de la músi
ca a la capella. El recinte,
que encara no ha estat res
taurat, es conserva de la
mateixa manera que va que
dar després de l'incendi
esdevingut fa alguns anys.

El romanticisme i deterio
ració que emanava l'espai
es va impregnar de l'erotis
me interpretatiu de l'actriu
benicarlanda Anna Foix, així
com de la màgia del ball,
atrevit i insinuador de Sol
Picó i la força i temperament
de les notes del piano de
Santos a través d'un espec
tacle conjunt. Així doncs, el
compositor vinarossenc qua
lificava de "estimulant" la
proposta i la llibertat que se li
havia concedit en la planifi
cació del concert que a prio-

ri es presentava com tot un
repte tenint en compte el seu
caràcter itinerant, amb dife
rents llocs, persones i estils
ja que s'havia fet un recorre
gut no només fisic sinó
també musical des del
barroc fins la modernitat. L'i
conoclasta músic considera
va que aquest tipus d'iniciati
ves "són les que omplen a
un".

"Crec que la gent ha
quedat impressionada"
assegurava el regidor de cul
tura benicarlando, Francisco
Flos, a la finalització de l'es
pectacle. Un èxit sens dubte
de públic i resultats que
augura una encara més
atrevida posada en escena
en el moment de la inaugu
ració oficial, "per a la inau-

guració no portarem sola
ment a aquestes persones
sinó que contarem amb
entitats com la banda de
música o la coral polifóni
ca entre unes altres". Flos
va recordar, d'aquesta
manera, que a pesar que
encara queden uns mesos
per a la finalització ja s'està
en el "tram final de la res
tauració".

Sense ser la inauguració
del convent si que es tracta
va de la primera oportunitat
que tenien els ciutadans d'a
valuar els treballs realitzats
en aquest simbòlic edifici.
Uns treballs que es van
començar a planificar fa vint
anys però que no van poder
concretar-se fins fa vuit. En
l'actualitat, el convent es
troba en l'últim tram de la
restauració i ja s'estan
situant els diferents serveis
del recinte encara que,
segons va explicar el regi
dor, "les adjudicacions
d'obres sempre retarden
el procés".

Per l'altra banda, es
podria oferir la primera expo
sició itinerant el pròxim
semestre. Pel que concer
neix la restauració de la
capella com saló polivalent,
el regidor va advertir que
s'està a l'espera que la con
selleria de cultura licite i
adjudique les obres en
aquest espai, en el que de

(jfj1][)
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ATECMA presenta
la seua oferta

L'empresa Atecma Mediambient per
tanyent al grup GyC va presentar la set
mana passada a Benicarló el projecte
de Gestió de Residus de Construcció i
demolició de la zona 1, del pla zonal de
Residus de la Generalitat Valenciana.

• • • • • • ignasisivillà

Carta I
Estats Units

ESTATS UNITS consumeixen anualment 896 milions de
tones de petroli (el 25,5% del total mundial de 3.510
milions de tones). Estats Units extreuen del seu territori
352 milions de tones anualment (el 39% del seu con
sum). Estats Units tenen unes reserves de 3700 milions
de tones En 10 anys acabaran les seves reserves (molt
abans, però, el preu es dispararía. Si al final no extreuen
d'Alaska, encara els hi queda menys).

Iraq disposa de unes reserves de 15.200 milions de
tones. Aproximadament 112.000 milions de barrils de
159 litres. El preu d'aquest petroli, a 30 dòlars el barril és
de 3.360.000 milions de dòlars (3,36 bilions europeus de
dòlars). El cost màxim que estimen que tindrà la guerra
contra Iraq és de 100.000 milions de dòlars (0,1 bilions).
El valor del petroli iraquià és 34 veces el cost màxim de
la guerra. Diuen alguns economistes que amb el tipus
d'economia i recerca que desemvolupen els Estats
Units, una guerra curta i limitada és beneficiosa per la
seva economia.

Les dades del petroli estan extretes de la web de BP
(http://www.bp.com/centres/energy20021) Un arxiu des
carregable per a Excel.

TEXT: noemíoms

FOTO: lIufsagarcia

El projecte de Atecma con
templa una inversió supe
rior als quatre milions i mig
d'eurós que es plasmen en
la creació de plantes de
tractament de residus fixes,
mòbils i abocadors. Segons
el director d'ATECMA,
Manuel Irun, la proposta
que ha presentat la seua
empresa té com objectiu
"posar la zona 1 al mateix
nivell que la resta d'Europa
quant al tractament i la reu-

tilización .del material.' d'o
bra mitjançant les infraes-'
tructures necessàries i el
reciclatge dels elements".
En aquest sentit, es con
templa la utilització de les
"millors tecnologies que
es troben en el mercat
actualmenf'. Irun va expli
car que des d'Atecma es
persegueix convertir el que,
ara per ara, és un problema
mediambiental en un avan
tatge, fent d'aquest tipus de
residus, material operatiu
que es puga reutilitzar en
noves construccions. D'a
questa manera, s'establi-

rien dos mètodes per a fer
arribar els residus de cons
trucció un seria a través de
l'ecoparc, en el cas de les
"petites obres" i l'un altre
directament a la planta de
tractament. Entre les infra
estructures que proposen
es troben sis plantes mòbils
que se situarien a Vilafran
ca, Albocàsser, Coves de
Vinromà.. Cabanes, Trai
guera i Morella i una de fixa
que s'establiria a Benicarló.
En el cas de Benicarló la
capacitat de tractament de
la planta rondaria les
250.000 tones a l'any amb

una línia de barrejats de
125.00 Otones a l'any i una
línia de petris d'altres
125.000; mentre que per a
la resta de localitats amb
planta mòbil de residus de
construcció i demolición la
capacitat de tractament
arribaria a les 50.000 tones
a l'any i la línia de petris
seria de 50.000. Quant als
abocadors d'inerts a Beni
carló se situarien dos, un
en la zona Clotals amb
300.000 metres cúbics de
capacitat i un altre en la
zona de Carrasca amb
180.000 metres cúbics.

Aparad'ors fallers
TEXT: noemíoms

La junta local fallera i l'Ajun
tament de Benicarló organit
zen en col'laboració amb la

Associació de Comerç i Ser
veis de Benicarló el concurs
d'aparadors entre els
comerços de la localitat.
Aquesta iniciativa té com

objectiu fer més atractius els
aparadors i donar als carrers
de Benicarló un ambient
agradable durant les festes
de Sant Josep. Per aquest

motiu, els establiments inte
ressats a participar deuran
inscriure's abans del 7 de
març. El diumenge dia 9 de
març, el jurat pas'sarà~
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Això és el que vaig saber llegir en l'anterior número de la seua revista, el 373.

TEXT: ellector

La setmana passada el
paratge de la Tossa, aques
ta setmana al litoral nord, la
setmana que ve el litoral
sud, i l'altra el Barranquet.
Després vindran les Cova
telles, la Basseta del Bova
lar i el Puig de la Nau. Així
anirem fent un tomb pel
terme i coneixerem les
seues mancances i l'opinió
dels seus propietaris. Si
algú vol més informació
sobre el tema i vol tindre'n
una visió més global,
només li cal llegir el magní
fic llibre de Juan L. Cons
tante recentment publicat
anomenat Benicarló i el seu
terme municipal. Percep
cions. Com bé diu el seu
escagarransit editorial, una
vegada més han estat els
propis veïns qui han denun
ciat una cosa tan evident
com la regressió de la
costa nord. Però això sí,
des de l'ajuntament ja
s'han afanyat a dir que
faran tot allò que estiga en
les seues mans per tal de
solucionar el problema
encara que, curiosament,
les actuacions al respecte
començaran per Alacant.
Ja se sap que si es poden
esgarrapar un parell de
vots, no s'han de deixar

perdre. Tornant a l'editorial,
cal reconéixer que aquesta
setmana el seu editorialista
no s'ha calfat massa el cap
tot i voler emular els edito
rialistes d'EI Periódico. El
dubte que tinc és si el
segon paràgraf forma part
de l'editorial o és una notí
cia que se li ha colat per art
d'encantament.

Curiosa la foto de Paco
Flos tot envoltat de micrò
fons. L'home se'n fa creus
perquè el critiquen. Jo el
comprenc. Si tenim en
compte que és la persona
del món que més ha treba
llat per la recuperació del
patrimoni històric local, és
fàcil fer-se càrrec del seu
neguit i enfelloniment. A
més a més, ell, com a beni
carlando més benicarlando
de tots els benicarlandos,
sap que tots els seus con
ciutadans tenen constància
d'això. Quina errada més
garrafal no posar-lo de cap
de llista. També cal reco
néixer que ha estat el més
clar en el tema del camp de
golf, i diu ben clarament
que l'equip de govern apos
ta per la seua construcció.
Des que vaig sentir dir a
don Carlos Fabra que qui
no tinga camp de golf
perdrà el futur, ningú no
s'havia manifestat amb

tanta claredat. Almenys
una bona notícia, la dona
ció de les antigues drassa
nes (que no draçanes) per
al poble.

Un altre que sempre
està envoltat de micròfons
és el candidat del partit que
ja no és nacionalista, que
poc a poc ens va dibuixant
el seu model de poble.
Nom entenc la simetria de
què parla, ¡ em pregunto
quin seria l'eix del traçat
simètric del nostre poble.
No diré res de la falla de l'a
juntament. O sí? No.

No sé si là carta del tal
Ricard és un missatge críp
tic, un acròstic o un mani
fest. Respecte al retrat irò
nic, jo me n'aniria de casa i
no tornaria mai més, o pot
ser portaria les banyes tota
la vida amb orgull. Ara no
sé si sóc progre, lliberal o
simplement un ximplet.

Com que jo veig més
enllà, interpreto que la
repetició de l'article de Toli
to "Ranxo regalat" té molt
a veure amb la manifesta
ció eixa que fan no sé quan
a València per tal de dema
nar aigua de l'Ebre per a
regar camps de golf i omplir
piscines. Han enviat cartes
per les cases i pretenen
comprar manifestants a
canvi de plats de paella.

"Paella para todos a
expensas de todos", és el
nou eslògan dels ppatroci
nadors. Ja ho diu Tolito "No
m'agraden els actes on es
regala el menjar". A mi tam
poc, amic.

Encara que no s'ha fet
públic en la seua totalitat el
pla estratègic de turisme,
no cal ser massa viu per
saber que tan gran treball
recollirà, en un sol volum,
les autèntiques verdades
de Perogrullo, i ens desco
brirà allò que tots sabem.
Les coses que s'han de fer
per justificar les despeses.

Pobres pelegrins. Qui els
havia de dir que a Los San
tos de Maimona també
havia arribat la moda del
botellón.

Diu el bisbe que l'Iraq ha
de complir les resolucions
del Consell de Seguretat. I
l'Israel? Té butlla... papal?

L'ESPIFIADA DE
LA SETMANA
Llegint el tema de la setma
na, he vist un parell de
paraules que no he trobat
en cap dels diccionaris que
tinc. Entre "acant" i "acan
tonar" no hi havia cap
paraula com tampoc n'hi
havia cap entre "boom" i
"bor". Potser els meus dic
cionaris no estan al dia.

La Veu de Benicarló

-
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la Carrasca
es presenta

r----------------------,

Floirac, l'empresa promotora del centre comercial
Costa de Azahar situada en els terrenys de l'antiga
fàbrica de mobles Palau ja ha venut el 89% dels
locals que conformaran el centre. Així ho avançava
el responsable de la signatura, Gabriel Solé, qui
també anunciava que es preveu inaugurar les ins
tal·lacions l'última setmana de maig. De fet, assegu
rava que molts dels locals es lliuraran durant el mes
de març. El centre constarà de locals d'oci com bole
res, bars i un cinema amb onze sales.L ~

•••••••••••••••••

laveudebenicarlo@ eresMas.com
EL TEU

SETMANARI

La Carrasca va presentar dissabte els càrrecs que la representaran al llarg de les
festes de Sant Josep del 2003.

TEXT: noemioms
---

FOTO: lIulsagarcia

D'aquesta manera, va proclamar a Vanesa Bourreau com
fallera major de l'entitat, substituint en aquest càrrec a
Maria del Mar de Gustín qui a partir d'anit va passar a ser
Reina del Foc. Per altra banda, en els càrrecs infantils
Raquel Peraire va ser presentada com fallera major infan
til, mentre que Nelson García va ser nomenat president
infantil del 2003. D'aquesta manera, Raquel li va imposar
la banda de reineta del foc a la seva antecessora en el
càrrec, Jennifer Díaz. Apadrinando l'entitat estarà aquest
any Alicia Forés, mentre que el càrrec de president d'ho-

nor ho ostentarà en aquesta edició Francesc Maura. AI
capdavant de l'entitat segueix Carlos Salines. "Geniali
tats" és el lema escollit per la falla la Carrasca per al
monument del 2003, que un any més han confiat a l'ar
tista ,José Pascual Ibañez, "Pepet" amb qui esperen
aconseguir de nou el primer premi de les falles de Beni
carló. Una falla en la qual es criticaran des de les geniali
tats en la programació televisiva, passant per les que
comporta la cirurgia actualment fins les dels nuvis joves
que tan de moda estan en el famoseig actual.
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INFORMÀTICA
Cercant el Tíbet - Tecnologia i llibertat (3)
La justícia, la igualtat i el respecte als drets humans inter
informació gràcies als col'lectius socials.

Enllaços
www.hacktivismo.com - Hacktivismo: creadors del soft

ware millorat ¡ l'aplicació lliure Camera/Shy
· www.freenetproject.org - Freenet: projecte de xarxa lliu

re, descentralitzada i segura
· www.privacyinternational.org - Col·lectiu per la defensa

del dret a la intimitat
· www.cpsr.org - Professionals de la informàtica per la

responsabilitat social

TEXT: josepvTaus

De la mà de les noves tecno
logies de la informació i de les
telecomunicacions, i sobre tot
amb l'adveniment d'Internet,
se'ns ha obert un impressio
nant panorama de llibertats. I
d'amenaces. La boira de la
censura, l'espionatge, la injus
tícia i la desigualtat enterboleix
un paisatge potencialment
idíl·lic. Però l'interés de la
societat civil en disposar d'un
ciberespai lliure l'ha feta reac
cionar i està cristal'litzant en
diverses iniciatives.

Ja hem vist -en l'article
anterior- com per impedir, o si
més no, dificultar, que es
puguen vulnerar els drets
humans utilitzant programes
informàtics lliures, Hacktivis
mo ha proposat el software
millorat. Aquest nou tipus de
software és fruit de les refle
xions al voltant de quina era la
millor manera de publicar la
seua primera creació: l'aplica
ció Camera/Shy. Aquesta utili
tat, dedicada a la memòria del
degà dels dissidents xinesos
Wang Rouwang, té per finalitat
combatre les intromissions a
la privacitat, garantir l'accés a
la informació i "desestabilitzar
els dictadors" -segons els
seus autors-o Combinant
sofisticades tècniques d'este
ganografia i de xifrat, l'aplica
ció aconsegueix amagar la

informació en imatges que es
podran incloure en qualsevol
pàgina web. Així, la utilitat per
met als usuaris eludir els siste
mes d'espionatge i compartir
informació censurada a través
d'Internet sense deixar rastre.

Dels diversos projectes que
hi ha en marxa per protegir-se
de les intromissions a la lliber
tat d'expressió i la confidencia
Iitat de les comunicacions,
Freenet, mereix una atenció
especial. Des de 1999, el pro
gramador lan Clarke dirigeix el
desenvolupament d'aquesta
xarxa de comunicacions basa
da en TCP/IP, totalment des
centralitzada i que funciona
sobre lnternet. Freenet s'ha
dissenyat específicament per
garantir la seguretat i la priva
citat. Tota la informació que
circula per ella -missatges de
correu electrònic, pàgines
web, notícies, xat, ...- viatja
fortament xifrada. A diferència
d'Internet, la política de no

centralitzar en unes quantes
màquines el treball de mante
niment de la xarxa -publicació
de documents, resolució de
noms, encaminament, ...- sinó
de repartir-lo entre tots els
ordinadors que conformen
Freenet, fa virtualment impos
sible que documents publicats
en aquesta xarxa puguen ser
censurats o prohibits. Freenet
s'autodefineix com una xarxa
oberta, democràtica i incontro
lable per una única persona o
organització.

La resposta de la ciberco
munitat no' es dóna només en
forma de creacions tecnològi
ques. Les campanyes d'infor
mació, de denúncia i de cons
cienciació social són fonamen
tals per preservar les llibertats
i la justícia en la incipient
societat de la informació. La
veterana organització interna
cional Computer Professionals
for Social Responsibility fa una
crida a la responsabilitat social

que hi tenen els professionali
de la informàtica. Amb el lema
"Un Planeta, Una Xarxa"
defensa una lnternet lliure i
oberta convertida en una
xarxa de ciutadans on la clau
siga l'expressió lliure i la utilit
zació per a benefici de tots, on
es difonguen les diverses cul
tures que conformen el món
de manera igualitària i justa
per tal que aquesta justícia i
igualtat es transmeten també
al món real.

L'QNG Privacy International
s'ocupa de conscienciar sobre
la importància de la privacitat i
la protecció de la informació.
Entre d'altres activitats, anual
ment convoca els premis Big
Brother Awards, on es reco
neix l'esforç d'institucions
públiques i empreses privades
en vulnerar el dret a la intimi
tat. En l'edició espanyola del
2002 van ser guardonades la
presidència danesa de la Unió
Europea, el Deutsche Bank,
Microsoft Passport i la SGAE
-aquesta última per elecció
popular-o El Premi Mariana
Pineda a la defensa dels ciber
drets fou per al col'lectiu ale-~

many "Stop1984" per la seul
lluita contra les tesis de reten-~
ció de dades de la Unió Euro
pea. A l'estat espanyol també

S'autoritza la còpia i distrib
qualsevol mitjà si es
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lten obrir-se pas en la societat de la Opinió

Carxofa i panissola

laveudebenicarlo@
eresMas.com

·EL TEU SETMANARI

FUITA DE GAS SENSE CONSEQÜÈNCIESI
Els bombers van desallotjar dimarts a la vesprada una trentena d'habitatges de la
Torre de Benicarló, l'edifici més alt de la ciutat amb 18 pisos, davant la sospita que
s'estava produint una fuita de gas. Els fets van ocórrer sobre les 16:40 de la tarda,
quan uns fusters que es trobaven treballant en el desè pis van percebre una forta
olor a gas i van decidir cridar als bombers. "Estàvem pujant unes bigues per l'esca
la perquè no cabien en l'ascensor i hem percebut una olor insoportable a gas, no es
podia aguantar, per això hem decidit cridar als bombers", va explicar José Antonio
Martínez. L'aparició dels bombers va ser bastant ràpida, ja que només cinc minuts
més tard ja s'estaven realitzant els mesuraments pertinents de gasos tòxics, donant
com resultat l'existència d'una acumulació de nivells considerables de monòxid de
carboni, pel que es va decidir desallotjar els pisos de la part superior de l'edifici, uns
trenta habitatges de les setanta que integren la construcció, com mesura preventiva.

Segons el cap de bombers del parc Comarcal de Bombers de Benicarló, Roberto
Martínez, l'acumulació de gas es trobava "molt localitzada en l'escala fonamental
ment i en una dels habitatges, que estaven de reformes", així que una vegada es va
ventilar tot, els veïns han pogut tornar a les seues cases".
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CARXOFA
Ben tendreta per a tot la gent de Salvem la

Tossa, en contra de veus tant autorizadas(?)
com la del regidor de cultura, fiquent seny,

intentant que es respecte el nostre patrimoni.
PANISSOLA

Rasposa i enganxosa per al superregidor de
Cultura, s'autoanomenat el que més ha fet

pel nostre patrimoni. Voldrà també que li
fiquen una medalla?

De la mà de les
noves tecnologies
de la informació i
de les te!ecomuni~

cacions se'ns ha
obert un impressio
nant panorama de

llibertats

podem trobar col· lectius impli
cats en tasques similars: Krip
topolis, Villanos o sindomi
nio.net en són alguns.

Projectes com els comen
tats no sorgeixen únicament
com a repte tecnològic d'algun
informàtic desficiós. Són una
resposta conscient i reflexiva
als nous tipus d'abusos i d'in
justícies que es produeixen
cada dia en la societat actual.
Un nova forma de tirania exi
geix una nova forma de lluita.
Habilitats tècniques s'uneixen
al treball d'investigació i
denúncia de col, lectius dedi
cats a la defensa dels drets
humans.

Tots aquests esforços no
són suficients per garantir
completament la llibertat d'ex
pressió, d'accés a la informa··
ció i el dret a la intimitat. Però
són necessaris. De moment,
ja estan ajudant als habitants
de la Xina a desfer la boira que
oculta el camí cap a l'agora
virtual on podran debatre
sobre democràcia, Taiwan,
Tiananmen o drets humans.'i
buscar ei Tíbet sense temor a
acabar empresonats o quel
com pitjor..

I a toís, ens ajuden a esqui
var Echelon ... si és que exis
teix.

(el 2003 Josep V Taus .
,ució d'aquest document complet per"
fa de forma literal, es manté 'aquesta

nota i s'indica "autor,
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La ia de la Plata
Etapa 8

Etapa 8: Los Santos de Maimona - Villafranca de los Barros.

TE:)(T: tonyofibla
--------

Sortim sense massa ale
gria a les cames ja que
aquesta nit passada poc
hem dormit amb el bote
Ilón i, a més, aquesta
etapa només és d'uns 15
Km doncs ahir vam fer-ne
més del que tocava.
Avui, o en fem 15, o en
fem 43. Ens quedem amb
els 15.

AI cap d'una estona de
camí ens passen els
ciclistes, aquests s'ho
fan tot per camí. El caní
en aquest tram no està
massa ben marcat, no li
aniria malament una
repintadeta i posar algu
na fletxa de més. Ens
guiem més per la intuïció
que per les fletxes ja qye
poques n'hi ha. AI final,
és clar, perdem el camí.
Pel que es veu ens hem
saltat una fletxa, que
està o no, i ens desviava
cap a la dreta per creuar
la via i la carretera. De
totes maneres és igual:
l'etapa és curtíssima i el
poble el tenim als
morros. Estem molt prop
del poble, tenim l'ermita
de sant Isidre davant
mateix, pugem a l'ermite
ta i agarrem un camí que
no és el marcat però que
també ens duu al poble.
Ens fixem que reguen les
oliveres i ametlers per
goteig però no per terra
sinó que les gomes van a
una altura superior als
arbres així pot entrar el

. tractor pel mig sense
haver de tocar les

gomes.
Quan apleguem al

poble hi ha mercat i està
tot molt animat. La majo
ria de bars estan tancats.
Ací la gent viu a partir de
set i mitja o vuit de la
tarde. Abans fa molta
calor.

Anem a l'ajuntament i
després, a la policia local
i a informació. Ací no hi
ha alberg, l'estan fent. La
xicota d'informació ens
diu que tornem a l'ajunta
ment i que ens ensenyen
la restauració que han fet
d'un antic palau. Així ho
fem. La policia local ens
busca una pensió per a
dormir que la xica d'infor
mació ens desaconsella
totalment. Ens diu que és
massa cutre. Ens envia a

un hostal de carretera
(deu ser de sa tia): un
hotelet amb petites habi
tacions però amb aire
acondicionat. AI menys
dormirem frescos.

El preu de l'habitació
està bé però al dinar ens
claven, i no comparo amb
la Venta del Gato de l'al
tre dia.

Del poble podem des
tacar la reformada esglé
sia de la Virgen del Valle
del segles XVI i les reixes
de les finestres. La forja
ha estat molt important
per aquesta zona. Les
reixes de les cases són
precioses i no cal buscar
cases de gent amb diners
per aveure-Ies.

El primer que fem des
prés de la migdiada a la

pensió amb aire acondi
cianat és anar a buscar

. l'eixida de demà ja que
ens tocarà matinar, en
tenim 28. I una altra cosa,
el poble és gran i estem a
l'altre cantó de la sortida.
Després passegem pel
poble que és grandíssim
encara que no se'n passe
amb el nombre d'habi
tants. Visitem la plaça de
la Coronada i l'església
on estan a punt de cele
brar un casament.

Ja al tard anem a sopar
i ens ho deixem quasi tot,
no tenim gens de fam.
Hem begut massa líqud.
Fa moltíssima calor. A la
part de Sevilla vam estar
massa malcriats. Pensà
vem que això de la calor
del sud era mentira.
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Els dies gloriosos
Punt net

TEXT: noemíoms

laveUdebenicarlo
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Ànima serena

10 - 11 - 2003
Me'n vaig a dormir amb una gran pau d'esperit. En aquells temps en que només hi havia
una te!evisíó, les emissions es tancaven amb un programa religiós que si la memòria no
em falla es titulava "El alma se serena", avui la meva ànima s'ha asserenat realment amb
les paraules santes i justes del pare Jon Sobrino, entrevistat a TV3 per Antoni Bassas.
Fa anys quan Mercedes Milà feia programes amb substància, també el va entrevistar en
horari prime time a TVE, feia pocs temps que els seus germans de la Universitat Catòli
ca de El Salvador havien estats assassinats per un escamot paramilitar, ell es va salvar
perquè es trobava a Tailàndia fent una conferència, el seu missatge evangèlic va ser
impressionant. Avui la conversa amb Bassas al programa "A contracorrent", ha estat una
altra mostra de la veritable paraula evangèlica que va predicar Jesús, aquella que deia
que hem d'estimar el pròxim. Tot el que va dir el jesuïta basc estava ple de raó, però em
quedo amb dues idees, la primera, tot l'esforç que s'està invertint en la lluita internacio
nal contra el terrorisme està molt bé, però caldria fer el mateix esforç per a la lluita con
tra la fam en el món, i l'altra seria la recerca i la mostra de la bondat en les persones. Ens
calen molts Jon Sobrino.

23· I ·2003
El president del Tribunal Constitucional espanyol, Manuel Jiménez de Parga, va dir ahir
que quan els andalusos ja tenien a l'Alhambra de Granada fonts d'aigua en colors, en
algunes zones de l'estat que s'autoanomenen històriques encara no es rentaven els caps
de setmana. El senyor Jiménez de Parga està en la seua llibertat de criticar, si així ho
considera convenient, els bascos, gallecs i catalans, però com a persona amb un supo
sat alt nivell cultural no hauria de falsejar la història. Ell parla d'aquells andalusos de l'AI
hambra en primera persona, però ignora que aquells que tenien aigua en colors i perfu
mada eren els àrabs, i com molt bé li recorda avui Josep Pernau en "El Periódico", la
reina Isabel la Católica, que segur que per al senyor Jiménez de Parga és símbol de la
unitat d'Espanya, tampoc es rentava, ja que va dir que no es canviaria la camisa fins que
aquells moros se n'anaren. Però no tots eren tan bruts en els regnes cristians, ho podem
llegir al Poema de Mio Cid; el comte de Barcelona fet pres per Rodrigo Díaz de Vivar,
inicia una vaga de fam, qU;::ln finalment decideix tornar a menjar, malgrat la gana que tin
dria, abans demana aigua per a rentar-se les mans, així ens ho refereix l'anònim joglar
autor de la famosa obra de la literatura castellana:
"Alegre es el conde e pídió agua a las manos
e tíénengelo de/ant e diérongelo privado".

La pluja deslluí la paellada
Diversos centenars de persones es van reunir diumenge
en les immediacions de l'ermita de Sant Gregori de Beni
carló per a preparar les paelles de la tradicional trobada
que reuneix anualment a les onze comissions falleres.
Homes i dones van participar de les tasques culinàries i
alguna que altra autoritat es va atrevir amb els utensilis
propis de la cuina. No obstant això, el que havia de ser un
acte de germanor entre
totes les entitats falleras de
la ciutat es va desdibuixar
amb la constant pluja que
va obligar que cada falla
hagués de celebrar la jor
nada per separat.

més a tota la labor de
conscienciació per al
reciclatge dels dife
rents residus domès~

tics i que en aquest
cas funciona a ple ren
diment".

El punt net es va
engegar a la fi 'del 2002,
després que consistori i
Diputació signessen el
conveni pertinent, a
pesar que les
instal·racions s'havien
creat un any abans.

Una resposta excepcio
nal és la que ha mostrat
la ciutadania de Beni
carló respecte a l'enge
gada del punt net de la
ciutat. Així ho assegura
el regidor de serveis,
Marcos Marzal, qui con
sidera que "la gent
està mostrant una
gran acceptació i una
immillorable actitud",
és per aquesta raó que
la valoració que es fa
des de l'Ajuntament és
"molt positiva". El
recinte que es va obrir
al públic fa poc més de
dos mesos està situat
entre el camp de futbol i
els serveis públics
municipals.

Segons Marzal, la
notable col·laboració
per part de la ciutadania
també té molt a veure
amb l'horari establert,
de set del matí a dos de
la tarda. Els diversos
contenidors que dispo
sa el punt net permeten
que es diposite en el
recinte tot tipus de resi
dus domèstics "des de
rentadores a tubs
fluorescents, piles,
oli, bateries de cotxe o
paper". El regidor
subratllava a més la
comoditat que suposa
el traslladar allí els resi-o
dus atès que fins i tot es
permet l'entrada del
vehicle en el mateix
recinte per a descarre
gar. Amb l'entrada en
funcionament del punt
net, s'estableix un
mecanisme per a evitar
l'abocament incontrolat
d'enderrocs i de recolli
da selectiva d'escom
braries. Segons Marzal,
és "un complement
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L'agost de 1990 Kuwait fou envaït i annexionat per l'Iraq.

TEXT: perebausà

Des de l'agost al novembre,
el Consell de Seguretat de
les Nacions Unides (CSNU)
aprovà una sèrie de resolu
cions com la 661 que res
tringia totes les importa
cions i exportacions de l'I
raq, excepte els aliments i
medecines essencials. El
CSNU, 1'1 de gener de
1991, comminà l'Iraq a reti
rar-se de Kuwait de forma
incondicional. Una força
multinacional, sota els aus
picis de les Nacions Unides,
derrotà l'exercit iraquià i
s'establí el cessament del
foc el sis d'abril de 1991.
Iraq acceptà pagar indem
nitzacions a Kuwait i des
truir les seves armes de
destrucció massiva. Es van
establir dues zones d'exclu
sió aèria per a l'aviació ira
quiana; una al nord de Bag
dad on hi són els kurds, l'al
tra al sud on hi viuen els xiï
tes. Agències de les
Nacions Unides (NU) distri
buïen l'ajuda humanitària a
la zona kurda i el govern ira
quià al centre i sud del país.

En 1995, diverses agèn
cies de les NU, com la FAO,
UNICEF, el Programa Mun
dial .d'Aliments (PMA) i
l'OMS, denunciaren la greu
situació de la població ira
quiana per l'increment de
les malalties i de la desnu
trició. Com a conseqüèn
cia, el CSNU aprovà la
Resolució 986, base del
Programa "Petroli per ali
ments". La 986 permetia la
venda de 2 mil milions de
dòlars de petroli per part d'l-

raq cada sis mesos, per a la
compra d'aliments, medeci
nes i subministrament per a
l'electrificació, sanejament,
agricultura o educació.
Aquests diners s'ingressen
en un compte bancari, con
trolat per la Secretaria
General de NU, i d'allí es
paguen les importacions,
controlades per l'anomenat
Consell de Sancions on
estaven representats els
països del Consell de Segu
retat. De la venda del petro
li pagaven les indemnitza
cions a Kuwait, les despe
ses d'administració de les
NU i altres partides com el
desplegament del sistemes
antimíssil Patriot d'Estats
Units (EUA) a Israel.

Els EUA i Gran Bretanya
(GB) han realitzat un gran
nombre d'atacs aeris, dins i
fora de les zones d'exclusió,
de fet és la major campanya
aèria des de la guerra del
Vietnam. EUA i GB van obs
truir les importacions de
subministraments, dins del
programa "Petroli per Ali
ments", per considerar-les
de "doble ús" -civil i militar
i promoure una nova resolu
ció la 1428 més dura.

En 2000, desprès de 10
anys d'embargament i 5

anys de "Petroli per Ali
ments" el Producte Interior
Brut de l'Iraq s'havia reduït
fins al de 1949, el 60% de
les fàbriques estaven tanca
des i la meitat de la població
estava a l'atur i per sota del
nivell de la pobresa. Sols el
44% dels iraquians tenien
accés a l'aigua potable, l'es
perança de vida havia pas
sat de 66 a 57 anys, més
del 60% dels infants patien
desnutrició i en morien més
de5000almes~axessem

b!ants a les de l'Àfrica sub
sahariana- que s'afegeixen
al milió quatre-cents mil ira
quians que han mort per
l'embargament.

A finals de 2000, el
secretari general de NU Kofi
Annan presentà un balanç
del programa "Petroli per
Aliments". Assenyalà que,
dels fons aconseguits amb
la venda de petroli, la quan
titat destinada a compensar
a Kuwait havia superat la de
subministraments humani
taris a l'Iraq. Criticà el nivell
inacceptablement alt de
contractes bloquejats -prop
del 15%- per EUA referits a
peces de recanvi dels sec
tors elèctric, transports,
tractament d'aigües, siste
mes de regadiu ... , que con
dicionen la producció d'ali
ments i d'aigua potable. De
fet, el Comitè de Sancions
considerava de doble ús
qualsevol producte manu
facturat. Senyalà que el la
zona supervisada per la NU
rebia més ajudes, tenia
menys població (13%) i
prop de la meitat de la terra
cultivable, raons suficients

que explicaven les millores
en els nivells de salut de la
població que no es donaven
en les zones controlades
pel govern iraquià. Conclo
gué que el programa
"Petroli per Aliments" no
permetia afrontar amb
eficàcia la crisi humanitària
de l'Iraq. Era una actuació
transitòria, dissenyada per
a un termini curt i no es
podia tractar a tot un país
com si estigués en un camp
de refugiats per sempre.
Entre 1999 i 2000 van dimi
tir dos coordinadors gene
rals de l'ajuda humanitària i
la directora del Programa
Mundial d'Aliments, Jutta
Burghardt, la qual denuncià
que amb l'embargament, es
conculcaven els Drets
Humans i es produïa un
delicte de genocidi contra el
poble iraquià.

Durant 2001, l'adminis
tració Bush intentà que el
Consell de Seguretat apro
vés una nova resolució
basada en sancions selecti
ves o "inteHigents" sobre
Iraq, per a perpetuar l'em
bargament, contrarestar les
crítiques internacionals
sobre l'impacte humanitari
sobre la població iraquiana i
impedir la recuperació tec
nològica i econòmica del
país.

No fou aprovada i l'opció
clarament intervencionista
dels falcons del govern
nord-americà va sortir
reforçada. L'atemptat contra
les torres bessones va
desencadenar una estratè
gia que venia dissenyada
des de lluny.
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Solidària,
una finestra

al món

TEXT: laVeU

• • • • • • • • • • • • • carlesllUCh

M.inoria absoluta
El desànim de cada dia

JO HO intento, però és més fort que jo. Vaig a l'institut on em guanyo els fesols i sento
els adole~cents parlant entre ells majoritàriament en castellà, alguns d'ells amb cognoms
tan poc mesetaris com Mateu, Serra o Reig: en algun punt del seu arbre genealògic la
llengua pròpia era el català, ara és una assignatura odiada. Poca estona després, dins
de l'aula, una alumna, de les millors de classe, em diu que el valencià no li agrada per
què "es como un castellano mal hablado" i a més és molt difícil d'escriure, no com el
castellà, "que se escribe como se pronuncia". Intento explicar-li algunes evidències,
però, éom és habitual, no escolta.

Faig el cor fort. Em carrego les piles. Però una altra alumna, d'origen romanés, entau
la en una altra classe una discussió amb mi, que sóc el professor de valencià i, per tant,
el principal culpable de la situació: ella no sabia que ací existia una altra llengua que no
era l'espanyol i que l'obligarien a estudiar-la. Diu que es nega a fer-ho, que no es pensa
comprar cap llibre, i que el seu pare li dóna la raó: al cap i a la fi, ha vingut a Espanya i
només pensa parlar espanyol. Ja he sentit això d'alguns altres alumnes: cabells molt
curts i una bandereta brodada a la màniga de la camisa, m'han dit més d'una vegada que
"estamos en España, y aquí se habla español". En aquest ambient és normal que
pocs, molt pocs dels immigrants aprenguen el valencià. A més, no els fa cap falta per
comunicar-se en la vida diària: "¿para qué quiero hablar valenciana, si hablo caste
llano y me entiende toda ei mundo?". I tenen tota la raó.

Amb tot plegat, els meus ànims van baixant vela. A darrera hora del matí, li demano a
un altre alumne romanés que què pensa ell (nouvingut, una visió externa) del fet que se'ls
ensenye valencià si la totalitat de la classe parla castellà, si no li cal per a comunicar-se.
És sincer i, per tant, dur: "Es una lengua que desaparece". Em rendeixo, finalment.

No a la guerra

Nens buscant entre els
enderrocs, empunyant
armes o treballant en
dures condicions, nenes
assistint a l'escola,
desastres naturals o
dones amagades darrere
del burka són algunes de
les dures imatges que
ensenya la mostra
fotogràfica "Solidària
2002-2003. Una finestra
al món" que es va inaugu
rar dilluns a Benicarló. Es
tracta d'una mostra itine
rant que s'emmarca en
una campanya de sensi
bilització promoguda per
al Direcció general de
Cooperació al Desenvo
lupament que recorrerà
diverss municipis de la
Comunitat Valenciana.

Guiada per monitors
qualificats, la mostra
dóna a conèixer una
selecció de fotografies
sobre la situació i els
esdeveniments ocorre
guts en els països més
desfavorits que tenen
com objectiu sensibilitzar
el públic en general, i a
l'infantil en particular.
L'exposició es compon de
quaranta imatges distri
buïdes en set blocs temà
tics que fan referència a
aspectes com les formes
de vida, la infància en el
sud, els desastres natu
rals, les conseqüències
de les guerres, els èxo
des, els efectes de la
intervenció de l'home i la
relació entre les dones i
el desenvolupament.
Cada fotografia va acom
panyada d'un breu
comentari explicatiu, un
intent, en definitiva, d'o-

brir els ulls als visitants. En
cada municipi, es realitzen
tallers amb diverses activi
tats pràctiques dirigides als
alumnes dels centres
escolars que visiten l'expo
sició, amb l'objectiu
pedagògic de facilitar als
monitors i professorat
eines educatives per a la
reflexió i el desenvolupa
ment d'un judici crític, així
com despertar en ells, sen
timents de solidaritat i coo
peració.

TEXT: redacció

El dimarts 25 tal com ja es
va anunciar es van omplir
120 sobres amb el
següent contingut: 2 fulles
de signatures, un manifest
i una carta adreçada a
cada una de les entitats
registrades a Benicarló.

S'acorda: convocar la pro
pera reunió per al dimarts
4 de març al Casal Munici
pal. S'invita a tots els ciu
tadans que hi vullguen
acudir.

Es recorda que en cas
de guerra la Plataforma
convoca tota la població
de Benicarló i comarca a
concentrar-se davant l'A
juntament a les 19:30, sic
potser amb un ciri.

laveudebenicarlo@
eresMas.com

EL TEU
SETMANARi



laveUdebe
IATLETISMEI Campiona Autonòmic

TEXT: carns ros

Aquest cap de setmana
passat es va celebrar el
campionat autonòmic
absolut de pista coberta en
les instal'lacions "Luís
Puig" de València, en el
que van participar diversos
atletes del CLUB D'ATLE
TISME CARNS ROS, que
van obtenir generosos
resultats:

Elisabeth Delshorts va
ser 5a en 60 metres tanca
amb 9"53, aconseguint un
nou rècord del club i perso
nal i 6a en 60 metres llisos
amb 8"29,

Laura Esbrí, en 60
metres tanca, va entrar 5a
de la seva sèrie en semifi
nals; en 200 metres llisos,
3a de la seva sèrie en
semifinals amb 27"51 rea
litzant marca personal; ien
pes, 3a autonòmica amb
un llançament de 10'17
metres, fent també marca
personal.

Jesús Gellida va batre
novament el seu propi
rècord en 3000 metres lli
sos amb 8'59"48 i va que
dar 9é autonòmic,

Beatriz Ferrando, del
Kelme Playas de Castelló,

va quedar 1a en altura,
amb 1'63 metres,

ESCOLAR CADETE
EN PISTA COBERTA
Els atletes del CLUB D'A
TLETISME CARNS ROS
que van participar van ser
els següents:

Adrià Badi en llança
ment de pes, amb un tir de
11 '56, nou rècord del club i
quedant el 8é de la prova,

Franc Sastre en 3000
metres llisos, que va que
dar el 11é amb un crono
de 10'29"71 i rècord del
club,

Anna Delshorts en longi
tud, que va quedar 4a amb
un salt de '4'24, i en 60
metres tanca va ser 6a en
la semifinal.

JOCS MUNICIPALS
DE CASTELLÓ
El dia 21 per la vesprada
es va participar en Castelló
amb els següents esportis
tes del club:

200 metres llisos: 1 e r
Francisco Ferrer, 5é Adrian
Castillo, i 6é Bilal Dabou.

1000 metres llisos:
1a Carmen Melet, 4'08,

60 metres llisos: 2 a

Cristina Ferrando, amb
9"83.

CAMPIONAT DE
CATALUNYA
El diumenge passat es va
celebrar a Lleida el Cam
pionat autonòmic de Cata
lunya, en el que van partici
par dos atletes del club
amb llicència catalana:

Antonio Castro, que va
ser 10é en cadets de 250
participants, i Eric Nolla,
30é d'alevins de 200 parti
cipants,

CAMPIONAT D'ESPANYA
DE CROSS
En Ortuella es va celebrar
el campionat d'Espanya
por clubs, en el que dos
atletes de Benicarló van
participar en els equips del
Kelme Playas de Castelló:

Guillermo Palau en cate
goria júnior, sent els 13éns
d'un total de 38 clubs.

Andrea Martínez en
categoria promesa, van
acabar 6enes d'un total de
14 clubs,

Las absolutes les van
guanyar els atletes Alberto
García del "Adidas" i Yesi
nia Centeno del "Terra i
Mar"

FUTBOL BASE Per Gregorio Segarra

1a REGIONAL CADET:
C.F. UNI-SPORT, O-C. F. BENIHORT, 2
Camp de terra dura, l'equip local més acostumat i amb
ratxa de resultats positius, Res va ser obstacle per a que
el Benihort jugara el millor partit de la temporada fora de
casa i arramblara als castellonencs, Peinado només va
tenir que intervenir i el binomi Maura-Gumbau, més inspi
rat que mai, va tornar a ser determinant amb les seves
assistències i gols,
1a REGIONAL INFANTIL:
C.F. UNI-SPOT, 2 - C.F. BENIHORT, 2
L'infantil va aconseguir avançar-se per dues vegades en
el marcador, però va veure com els locals salvaven els
mobles "in-extremis" amb un afortunat gol que deixava el
partit en taules, No obstant, aquest empat no és roïn.

EL POVET ALLUNYA L'ALBACETE
DELS PLAYOFF
Partit jugat de poder a poder en el que es respirava un
ambient similar als de play-off i en el que en la primera
part el Povet.com s'ha pogut adelantar gràcies a una
jugada d'estratègia amb sacada de banda de Moya i gol
de Victor, en empalmar l'esfèrica amb un xut ras impa
rable. En un tir fora l'area Albacete empata el partit. En
la segona part el Povet.com ha gaudit de més ocasions
que l'Albacete fins que finalment ha pogut desequilibrar
el matx amb un altre gol de bella factura, Moya fa una
passada perfecta a Chelete, que, sol davant el porter,
marca de tacó el 2-1, L'Albacete s'ha llençat a l'atac a
partir d'aquí, donada la enorme importància que tenia
aquest partit si volien accedir al play off,
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TEXT: rodolfoserrano
pacodelcastillo

I cent. La meua supina
ignorància en matèria
balompèdica s'ha fet pale
sa novament amb la victò
ria aconseguida pel Beni
carló contra el capdavanter
Foios de València. Abans
d'iniciar-se el partit puc ben
assegurar que haguera sig
nat qualsevol resultat en
què el COB no fóra derrotat
per més de cinc gols de
diferència.

Fins i tot a la mitja part
m'haguera conformat amb
una derrota digna, és més,
quan els forasters ens van
marcar el zero a u no vaig
poder evitar imaginar-me
que ens omplirien el
cabàs. Però el futbol és
així de capritxós. Un Beni
carló que la setmana pas
sada semblava l'equip més
enfonsat del món, el més
impotent de l'univers, va
aconseguir una bonica
victòria contra un conjunt
que aspira a tornar aviat a
tercera divisió.

La primera part, com
sempre, de sucre. Passes
de tanteo que es diu en
l'argot taurí. Els valencia
nets ja van demostrar que

no eren res de l'altra galà
xia, però hom pensava que
a causa de la nostra endè
mica manca de forma físi
ca, es reservaven per a la
represa. L'únic que va ani
mar la vesprada en els pri
mers quaranta-cinc minuts
va ser l'actitud insolent i
maleducada d'uns quants
aficionats forasters: que,
sortosament, van ser con
vidats a canviar d'ubicació
a la grada i ens van deixar
a tots tranquils. Quantes
vegades s'ha de dir que
quan es va fora de casa
s'ha de callar. No hi ha
manera.

La segona part va ser la
bona. Ben aviat, entre Javi
Flos i un tal Franc, un xicot
d'Alcalà que molt amable
ment es presta a jugar amb
nosaltres, es van fer un
embolic i li la van passar a
un contrari perquè ens
marcara. Desil'lusió gene
ral. No sé com però vam
arribar a l'àrea forastera i
no sé com l'àrbitre, quan
tots pensàvem que ens
assenyalava una falta en
atac ens va xiular un penal.
Inaudit. No ens ho podíem
creure. Flos, d'un fort tret,
va establir l'empat. El deliri
va ser allò. D'algun lloc
recòndit de la naturalesa

humana van treure recur
sos els deixebles d'Alias
Padilla i van posar setge a
la porteria del Foios. El
juvenil Jonatan va fer una
espectacular rematada de
cap en què el guardameta
valencià va tindre ocasió
de contemplar de prop com
l'esfèrica el superava per
dalt i com la bimba feia cap
al fons de la xarxa tot des
crivint una graciosa parà
bola. Vinga la fregamenta
d'ulls, allò no s'ho podia
creure ningú. I encara en
una altra jugada per la
banda de Peraire el tal
Jonatan del juvenil va esta
blir el tercer i definitiu. Tots
vinga bramar com a bojos,
tot eren manotades enlaire,
botifarres a la banqueta
forastera ... l'èxtasi futbolís
tic dels pobres, en una
paraula. Vaig pensar que
només per aquells
moments ja valia la pena
l'avorriment de la resta de
la temporada.

Aconseguida aquesta
inesperada gesta bèl'lica el
proper rival serà el San
Jorge. Un altre pinyol. El
partit es jugarà demà a par
tir de les quatre o quatre i
mitja, no ho sé, ni m'impor
ta; ja sap vosté que no sóc
gens partidari de gastar-me

els diners segons on. Hi ha
discrepàncies respecte al
motiu del canvi d'horari
habitual. Els més ben
intencionats pensen que és
per no coincidir amb el car
naval del poble del costat;
és clar, com que es tracta
del carnaval més important
de la mediterrània que està
molt per damunt d'altres
manifestacions pretesa
ment semblants de poblets
de mala mort com ara
Venècia, Sitges, Vilanova,
Platja d'Aro o la Galera...
Els més malpensats ens
decantem per l'opció "agua
para todos"; si juguem dis
sabte a la vesprada
podrem anar a menjar pae
lla de gorra a l'Alameda de
València; diuen que el sen
yor Tena demanarà aigua
per si algun dia no pot
regar el camp de golf.

A més, ja se sap, prietas
la filas i tots a remenar les
mas de mil paellas gigan
tes (el nostre alcalde es
veu que ja es va entrenar
diumenge passat amb les
comissions falleres però la
pluja li va impedir lluir-se
en aital menester).

"L1amamiento a todos
los valencianos tata xan
tata xan tatata xan tà, tata
tatà tatà tatà ta ta ta...".



EL CÒMIC DE XAVIER BURRIELI
Massa feina (recuperat de la veu 116)
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